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В статье впервые в российской историко-юридической науке рассматриваются особенности 
средневековой формы правления и государственно-правового режима южнославянских земель Зеты, 
Хумма, городов Каствы и Будвы, а также общины Вепринской. Автор на основе компаративистского 
исследования доказывает, что в XIV–XV вв. в южнославянских православных княжествах, городах и 
общинах было развито не только вечевое народоправство, но и жупное самоуправление. 
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Th e article for the fi rst time in the Russian historical and legal science examines the features of the 
medieval form of government and the state-legal regime of the South Slavic lands of Zeta, Humma, the cities 
of Caste and Budva, as well as the community of Veprinska. Th e author on the basis of a comparative study 
proves that in the XIV–XV centuries in the South Slavic Orthodox principalities, cities and communities 
was developed not only Veche people’s rights, but also zhupnoe self-government. 
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